

Studienabschlussseminar zu Themen der Wirtschaftsgeschichte (709019)

Thesis seminar in economic history (709019)

Das Studienabschlussseminar bietet Studierenden im Bachelor- und Masterstudium die Möglichkeit, eine Abschlussarbeit zu Themen der Wirtschaftsgeschichte anzufertigen. Es wird der Aufbau wissenschaftlicher Arbeiten behandelt. Weiterhin werden Methoden vertieft, die zum Arbeiten im Bereich der Wirtschaftsgeschichte notwendig sind. Diesem Aufbau entspricht es, dass vor Anmeldung zum Seminar Vorkenntnisse in der Wirtschaftsgeschichte vorhanden sein müssen.

Bachelorstudierende müssen daher mindestens ein Seminar des Instituts (das SE "Angewandte Demographie" von Herrn Dr. Michel zählt nicht dazu) und Masterstudierende mindestens eine Lehrveranstaltung des Instituts besucht und erfolgreich bestanden haben. Nach Vergabe der Themen werden die Studierenden die für Ihre Arbeit jeweils relevante Literatur den anderen Seminarteilnehmern vorstellen. Zur Orientierung hinsichtlich des Schwierigkeitsgrads der relevanten Literatur dienen die Lehrbücher: Broadberry, Stephen and Kevin H. O'Rourke (eds) (2010) „The Cambridge Economic History of Modern Europe – Volume 1: 1700-1870“ Cambridge University Press; Broadberry, Stephen and Kevin H. O'Rourke (eds) (2010) „The Cambridge Economic History of Modern Europe – Volume 2: 1870 to the present“ Cambridge University Press. Die Seminarvorträge werden auf Englisch gehalten.

The thesis seminar offers Bachelor's and Master's students the opportunity to write a thesis within the field of economic history. During the seminar, students will learn how to structure scientific work. Moreover, methods commonly used in economic history are discussed in depth. Students should possess prior knowledge with respect to economic history before enrolling in the seminar. In order to enroll, Bachelor students should have successfully completed at least one of institute's offered seminars (the course "Angewandte Demographie" by Dr. Harald Michel does not count). Similarly, Master students should have successfully completed at least one of the institute's courses in order to enroll. After receiving their topic, students will give a brief presentation of their topic and the relevant literature. As for the complexity of relevant literature, students can use at the following books for orientation: Broadberry, Stephen and Kevin H. O'Rourke (eds) (2010) „The Cambridge Economic History of Modern Europe – Volume 1: 1700-1870“ Cambridge University Press; Broadberry, Stephen and Kevin H. O'Rourke (eds) (2010) „The Cambridge Economic History of Modern Europe – Volume 2: 1870 to the present“ Cambridge University Press. The entire seminar, including the presentations by students, is held in English.